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In het afgelopen jaar kende het Dierencentrum
veel uitdagingen. Nadat in 2021 eindelijk een
stabiele contractsitua�e was ontstaan met de 7
deelnemende gemeenten, kon het doel om tot
nieuwbouw te komen weer met verve worden
opgepakt. De ka�en quarantaine en ziekenboeg
verblijven, die enige jaren geleden in �jdelijke
containerunits waren ondergebracht, bleken de
tand des �jds niet langer te kunnen doorstaan. Ze
vormden steeds meer een gevaar voor dier en
personeel. De tekortkomingen, zoals doorgezakte
vloeren en lekkage bij de elektriciteit, baarden
steeds meer zorgen.

Daarom moest het bestaande nieuwbouwplan
worden gewijzigd: de quarantaine en ziekenboeg
moesten voorrang krijgen. Centraal stond dan ook
het aanpassen van het oorspronkelijke plan. Hierbij wordt het bouwval als eerste herbouwd en daarmee is in feite een
nieuw, gefaseerd, algeheel nieuwbouwplan ontstaan.

Maar ook dit verliep niet geheel zoals gehoopt. In eerste instan�e was in de tekeningen de opslagschuur meegenomen
omdat de huidige schuur eveneens een bouwval aan het worden is. De schuur hebben wij in 2010 van de gemeente
Doe�nchem, samen met de overige opstallen, in eigendom overgedragen gekregen. Door steeds scherpere
overheidsbepalingen ging het plan om ook de schuur in de nieuwbouw op te nemen niet door, de aangeleverde
bouwtekeningen werden afgekeurd. Het gebouw moest verder opschuiven en kwam hierdoor te dicht bij het
hoofdgebouw. Om dit te compenseren moest in het ontwerp de gewenste vervanging van de schuur sneuvelen, immers
hee� de dierenopvang prioriteit. Het tweede ontwerp werd gelukkig wel goedgekeurd en daarmee kunnen de verdere
opera�onele stappen worden gezet.

Simultaan liep de fondsenwerving op volle toeren. Dit was een succesvolle onderneming en onze grootste dank gaat uit
naar de S�ch�ng Dierenlot, die het leeuwendeel van de financiering mogelijk maakte. Dit temeer omdat we beroep
konden doen op hun interne duurzaamheidsfonds. Wat een succes voor ons maar ook voor het milieu! In 2022 werd
alles op alles gezet om begin 2023 de schop in de grond te krijgen. Onderzoeken, verdere vergunningen voor diverse
doeleinden t.b.v. de nieuwbouw, een plan om de oude units kwijt te raken en de dieren in het hoofdgebouw
geïmproviseerd te kunnen huisvesten. Al dat moet in het “laagseizoen” plaatsvinden. Voor de zomer (vanaf juni/ juli)
komen dagelijks teveel dieren en is het nieuwe gebouw al hard nodig! Hierover ongetwijfeld meer in het verslag van
volgend jaar.

Parallel werd de werkvloer geteisterd door een
schrijnend personeelstekort. Ziekte (mede door de
“nasleep” van de Coronapandemie) en te weinig
aanbod aan gekwalificeerde menskracht, ook bij
de vrijwilligers, maakte het voor de bestaande staf
bijzonder zwaar. Zonder alle bevlogen mensen, die
weekenden, vakan�es en vrije �jd hebben
opgeofferd, extra diensten draaiden en nog harder
hebben gewerkt, hadden we het niet gehaald.
Maar we moeten er geen doekjes omheen
winden, dit kan en mag geen standaardsitua�e
worden. Per slot van rekenging ligt ook de mentale
gezondheid van de mens ons na aan het hart.
Gelukkig is eind 2022 de situa�e weer ten goede



veranderd, maar de drukke zomer hakte er wel in. Ook hebben wij afscheid moeten nemen van onze vriend en collega
Alex Ebbers, die eind 2022 kwam te overleiden.

Wat de opgevangen dieren betre� verliep het jaar chao�sch. Nog niet eerder hadden wij zoveel dieren in onze opvang
als dit jaar. We hebben zelfs op een moment de “magische” grens van 200 aanwezige dieren op 1 dag gekust. Dat is voor
een opvang organisatorisch gezien een flinke uitdaging en kent helaas ook voor de dieren een keerzijde: door zoveel
dieren bij elkaar ligt de infec�edruk ook hoog. Daarmee is het risico op ziekte hoger en wordt de verblijfsduur langer,
omdat zieke dieren nu eens niet naar een nieuw thuis kunnen! Gelukkig is gaandeweg het jaar het niveau lager
geworden, zodat iedereen, mens en dier, weer wat meer lucht kreeg.

De rela�e met de Dierenambulanceorganisa�e loopt op opera�oneel vlak steeds beter. Echter met de interne wissel van
de wacht, lijkt veel van de eigen werkwijze verloren te zijn gegaan. In 2020/21 werd door de dierenambulance nog
aangegeven dat men (gra�s) oplossingen kende voor veel problemen rondom het dierenwelzijn in de Achterhoek. Na
bedoelde wisseling is de kennis van deze oplossingen verdwenen. Problemen rondom exo�sche dieren of verwilderde
ka�en vormen een las�g te kraken noot. DCA ves�gt haar hoop op afspraken, die zijn gemaakt met de gemeenten voor
2021 m.b.t. dergelijke vraagstukken. Deze zijn namelijk uitdrukkelijk niet meegenomen in de contractvorming met DCA
en gemeenten des�jds.

De ac�eve rol van het DCA in onder meer de brancheorganisa�e NFDO maakt dat het vriendschappelijk netwerk van
soortgelijke organisa�es groeit en verstevigt. Wij zijn trots op onze goede rela�es met opvangen rijkend van Velp/
Arnhem tot Amsterdam.

Foto’s: LS fotografie, Elfi Peters en Eeke Post


